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Dank voor uw brief van 14 april 2024, naar aanleiding van het artikel op Twente 1, Saxion bezorgd 
over Twentse welvaart als opleidingen verdwijnen: 'Het is twee voor twaalf’. Daarin uit u uw zorgen 

over de terugloop in studentenaantallen bij Saxion, de mogelijke opheffing van studierichtingen en 
implicaties daarvan voor de regio.  

 
Graag schetsen we voordat we ingaan op uw vragen onze koers en ambitie als stad en regio.  
Hengelo is een sterke stad: met een robuuste sociale structuur, in het centrum van de groene top 

technologische regio Twente en op een kruispunt van strategische verbindingslijnen met andere 
stedelijke regio’s. De kwaliteit van leven is hoog, door het goede voorzieningenniveau, de 

economische kracht en een optimaal woon- en leefklimaat, waar het stedelijke vestigingsmilieu en 
de groene ruimte altijd dicht bij elkaar liggen. 

 
We hebben te maken met een veranderende samenstelling van onze bevolking door ontgroening, 

vergrijzing en een afname van de beroepsbevolking. Om op koers te blijven is het aantrekken, 
boeien, binden en ontwikkelen van talent een van de belangrijkste strategische opgaven voor 

Hengelo.  
 

Met de middelen van de talentopgave willen we een bĳdrage leveren aan het borgen en waar 
mogelijk verbeteren van de hoge kwaliteit van leven, het goede voorzieningenniveau, de 

economische kracht en een optimaal woon- en leefklimaat in Hengelo. Daardoor zijn en blijven we 
een aantrekkelijke stad voor talent zowel voor de  ‘knappe koppen’ als ‘gouden handen’. Het HBO,  

één van de grote onderwijsinstellingen, is daar een onmisbare schakel in. 
 

 
1. Is het College bekend met het feit dat er krimp plaatsvindt in het aanbod HBO 

studenten, en over wat voor periode spreken we dan?  
 

Het is het college bekend dat er sprake is van verschillende demografische processen in Twente 
waaronder vergrijzing en ontgroening. Dit laatste uit zich nu in dalende studentenaantallen op het 
Saxion. Het ontgroeningsproces is al tientallen jaren aan de gang in heel Nederland. 

 
 

2. Is het College de afgelopen 6 jaar in contact geweest met onderwijsinstanties 
en/of partners omdat het aanbod van diverse vakmensen onder druk komt te staan door 

deze ontwikkeling? 
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Het college heeft regelmatig contact met onderwijsinstanties en onderwijspartners. Als Twentse 

gemeente zijn we onderdeel van de Twenteboard en op dit moment heeft wethouder Gerrits zitting 
in de Twenteboard. Via de Twenteboard heeft het college maandelijks contact met Saxion.   

Verder heeft een afvaardiging van het college in 2023 een bestuurlijk overleg gehad met mevrouw 
Mulder, de voorzitter van het college van bestuur van Saxion.  

 
  

3. Wat vindt het College ervan dat een hogeschool voorzitter hier al 6 jaar mee 
belast is, terwijl dit een ‘gemeenschappelijk’ probleem is? 

 
Het onderwerp van dalende studentenaantallen wordt regelmatig besproken in de Twenteboard. 
Daarnaast is dit onderwerp ook aan de orde gekomen in het laatste bestuurlijke overleg dat het 

college had met onder meer mevrouw Mulder.  
Het college is niet aan zet om het probleem van lagere studentenaantallen en daarmee 

samenhangend eventueel minder studierichtingen op te lossen. Dat is de taak van het bestuur van 
Saxion.  

Onze inspanningen rondom de talentopgave zullen naar verwachting wel een bijdrage leveren aan 
de bevolkingssamenstelling en bevolkingsgroei.  

 
 

4. Hoe gaat het College met deze kennis bewerkstelligen dat we in de toekomst 
onderdeel blijven uitmaken van een technische top regio? 

 
Het deel uitmaken van een technologische topregio is niet alleen afhankelijk van het aantal 

studierichtingen in het HBO. Hierop zijn meer factoren van invloed bijvoorbeeld andere 
onderwijsinstellingen als ROC van Twente en Universiteit Twente, maar ook de mix van bedrijven, 

het vestigingsklimaat voor bedrijven en werknemers, een aantrekkelijk woonmilieu etc.  
Via de Twenteboard maken we ons als Twente sterk voor een sterke economie, voldoende 

werkgelegenheid én voldoende talenten om alle vacatures in te vullen. Maar ook voor slimme 
technologie, duurzaamheid, schone energie, een goede bereikbaarheid en een mooie woon-, werk- 

en leefomgeving.  
 

 
 5. Hoe gaat het College met deze kennis voorkomen dat de ambitie ‘naar 100.000’ 
inwoners onder druk komt te staan, idem onze welvaart?  

 
Hengelo wil een aantrekkelijke en vitale stad zijn. Dat doen we door in te zetten op een in alle 

opzichten aantrekkelijk woonklimaat en groei van inwoners. Door middel van de talentopgave, 
binden en boeien wij jonge mensen, waarvan een deel ook van de opleidingen van Saxion gebruik 

zal maken. 
 

 
 6. Wat vindt het College van het idee om het Aanjaagbudget Talentopgave hiervoor 

in te zetten, om bijvoorbeeld het aantal studenten per jaargang omhoog te krijgen?  
 

Het college zet het aanjaagbudget talentopgave in om te zorgen dat Hengelo een in alle opzichten 
een aantrekkelijke stad blijft en waar mogelijk nog aantrekkelijker wordt. Zo zorgen we dat talent 

behouden en we nieuw talent aantrekken. We verwachten dat dit ook een positieve invloed zal 
hebben op de studentenaantallen van Saxion.    

 
Saxion wordt bekostigd door het Rijk. Mevrouw Mulder richt zich in haar pleidooi ook tot het Rijk. 

Zij vindt dat de grondslagen van de financiering van HBO instellingen door het Rijk aangepast 
zouden moeten worden. Zij zou graag zien dat de financiering van het HBO door het Rijk minder 

afhankelijk wordt van het aantal studenten op hogescholen waaronder Saxion.  
Het college steunt dat pleidooi.   
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7. Wil het College of betreffende Wethouder in gesprek gaan met belangrijke 
Twentse partners, Mevrouw Mulder en/of de huidige Minister van Onderwijs Mariëlle 

Paul om tot een passend financieringsmodel te komen?  
 

Het college zal waar dat kan via zijn kanalen het pleidooi voor een andere financieringsgrondslag 
voor het HBO en in het bijzonder Saxion onder de aandacht brengen. Een van de kanalen die als 

vehikel kan dienen voor de lobby voor Saxion is de Twenteboard.  
 

 
Met vriendelijke groet, 
Burgemeester en wethouders van Hengelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 

 
De heer J. Eshuis                                 De heer S.W.J.G Schelberg 


